

政治學系政治經濟學博士學位考試實施細則
Detailed Regulations for the Implementation of the PhD Degree Examination for Doctoral Program in Political Economy, Department of Political Science

- (107.03.15系所整併規劃委員會第3次會議通過)
(107.03.21 政治系106學年度第6次系務會議核備通過)
(109.06.17108學年度第8次系務會議修正通過)
(109.12.30109學年度第4次系務會議修正通過)
(111.08.31111學年度第1次系務會議修正通過)
(111.12.28 111學年度第5次系務會議修正通過)

第一條 依據本校「研究生學位考試細則」及「辦理博士學位考試應行注意事項」，特訂定本系博士學位考試實施細則。

Article 1.

Under the NCKU Rules and Regulations of Graduation Examination for Graduate Students and the NCKU Notes for the Administration of Doctoral Degree Examinations, the Department hereby establishes the regulations for the implementation of the doctoral degree examination.

第二條 博士生符合左列各項規定者，得申請博士學位考試：

- 一、修畢本系規定之應修科目與學分。
- 二、經博士學位候選人資格考核及格。
- 三、博士論文計畫審查通過。
- 四、學生入學後須公開發表學術論著，符合本項學術分數規定且計點總數達 30 分以上者，方得申請博士學位考試，核計標準及方式如下：
 1. 刊登於 SSCI、SCI、JEL、EI、A&HCI 或相當等級之期刊論文，計 30 分。
 2. 刊登於 TSSCI 之期刊論文，計 20 分。
 3. 刊登於具有雙向匿名審查制度之外文學術期刊論文，計 20 分
 4. 刊登於具有雙向匿名審查制度之本國（若為中國大陸地區僅計 CSSCI 等級）學術期刊論文，計 10 分。
 5. 發表於具有全文審稿制度且全程以外文進行之國際學術研討會論文，計 6 分。
 6. 發表於具有全文審稿制度之本國學術研討會論文，計 4 分。
 7. 刊登於具有外審制度之政府機關出版品且文章字數達 8000 字以上者，計 2 分。
 8. 具有審查的學術著作。
 9. 研討會發表之文章，累計總分最高 15 分。
 10. 上述論文之發表，博士候選人至少要具有一篇以上的第一作者發表。
 11. 獨著與合著之第一作者依上述分數計算。合著論著之第二作者計分，以 1/2 計算。¹

以上第 3 到第 8 項發表之文章須出示已經過審查或雙向匿名審查的期刊正式信函、審查過程中的審查意見及答辯紀錄樣本以茲證明。

學生入學後之公開發表學術論著不得改寫自學生碩士論文。凡發表於掠奪性期刊或掠奪性研討會資料，不納入計分。

計分須經本系博士班學位考試審查小組審查及確認。重複出版或等同重複出版之論文皆不納入計分。

¹ 發表者母語以外之語文為外文

² 同註 1

五、提出等同全民英檢中高級複試通過之成績證明，或曾於英文專業期刊上發表論文 1 篇（須為第一作者，且檢附抽印本）。

Article 2.

Doctoral students who meet the requirements listed below may apply for the doctoral examination.

- (1) He/she has completed the required subjects and credits as stipulated by the Department.
- (2) He/she has passed the qualifying examination for doctoral degree candidates.
- (3) The doctoral dissertation project has been examined and approved.
- (4) Students are required to publish their academic papers after admission to NCKU. Those who meet the requirements of the academic points and have at least 30 points in total are eligible to apply for the doctoral examination.

1. 30 points for each paper published in SSCI, SCI, JEL, EI, A&HCI, or equivalent journals.
2. 20 points for each paper published in TSSCI journals.
3. 20 points for each paper published in foreign language academic journals with a two-way anonymous review system.
4. 10 points for each paper published in domestic academic journals with a two-way anonymous review system (for mainland China, CSSCI grades only).
5. 6 points for each paper published in an international symposium with a full-text review system and conducted in foreign languages.
6. 4 points for each paper published in a domestic symposium with a full-text review system.
7. 2 points for each article with over 8000 words published with a government publication applying an external review system.
8. Academic works with censorship. (The scoring method will be determined by another committee)
9. A maximum of 15 points for each article published in the seminar.
10. To become a doctoral candidate, students must publish at least one first-author publication of the above categories.
11. The first author of the sole authorship and co-authorship points are counted according to the above manner. The second author of a co-authored paper will receive 1/2 of the points.

Publications from the above categories 3-8 should be handed in together with official proof documents of peer review or two-way anonymous peer review, and sample opinion and defense records during the review process.

Publicly published academic works of students after enrollment shall not be reworked or copied from the student's master's thesis. Materials published in predatory journals or predatory seminars will not be eligible.

The final score should receive review and confirmation from a review panel. Duplicate publications or similar publications will not be taken into account.

- (5) Certificate of (or equivalent to) passing the high-intermediate level of the GEPT or one paper published in an English professional journal (must be the first author, and a reprint copy should be attached).

第三條 博士生申請學位考試，須繳交下列資料：

- 一、學位考試申請書。
- 二、歷年成績單。
- 三、學位論文初稿與摘要。
- 四、已接受發表之論文及著作表。
- 五、使用成功大學圖書館 Turnitin 原創性比對系統產生出的低於 20% 重覆性比對報告（學位口試博士論文之比對只允許排除中英文摘要及參考書目，須經指導老師簽名及系辦公室覆核）。

Article 3.

Doctoral students applying for the degree examination shall submit the following materials.

1. Application for degree examination.
2. Transcripts of previous years.
3. The first draft and the abstract of the dissertation.
4. List of the accepted papers and publications.
5. An originality comparison report of the PhD dissertation using NCKU library Turnitin system with less than 20% overlapping result. (PhD dissertation originality comparison only allows the exclusion of Chinese and English abstracts and references. The report should be submitted with the signature of supervisor and should pass the check of the Department Office).

第四條 學位考試資格審查

博士候選人於本校行事曆開始上課日後，舉辦學位考試日期前二個月向系辦公室提交學位考試資格審查。系辦公室就博士學位候選人之資格加以審查，審查內容包含應修科目與學分、資格考試及修業年限等。經審查符合規定者，系主任應聘請副教授以上教師組成三至五人之審查小組（系主任、指導教授、曾擔任論文計畫書及論文口試委員會委員者不得擔任小組成員），審查下列事項：

- （一）學位論文初稿與提要之審查。
- （二）發表論文之審查。
- （三）已呈交之論文比對結果報告。
- （四）學位論文初稿之主題應與學位論文計畫書主題一致。學位考試論文題目與論文計畫審查題目，因故異動時，應檢附論文題目異動說明書，經指導教授簽名同意後，併送學位考試資格審查小組審查。若未符資格要件，審查小組應退回之。

Article 4.

Candidates for the doctoral degree shall submit the required documents for the degree examination to the department office two months before the date of the degree examination after the start of the school calendar. The Department office should review candidate qualifications with regard to required courses and credits, qualifying examinations, and study duration. Upon completion of its qualification review, the Chair of the Department should appoint the associate professors above, to form a panel to review the following items:

- (1) Draft of the dissertation and abstract
- (2) Published papers
- (3) The submitted originality report
- (4) The topic of the first draft of the dissertation should be consistent with the theme of the dissertation proposal. If the title of the dissertation for the degree examination and the title of the dissertation plan review has been changed, the dissertation title change statement shall be attached, and after being signed and approved by the supervisor, it shall be sent to the degree examination qualification review team for review. If the eligibility requirements are not met, the review team shall return it.

第五條 審查小組之審查結果，應送交系主任，作為學位考試申請核准之參考。經系主任核准後，系辦公室檢附學位考試申請書、學位考試委員名單、學位考試時間表、考試經費預算表及審查小組會議紀錄，簽請教務長核定後，辦理學位考試。

Article 5.

The review panel shall submit its review results to the Chair of Department as a reference for approval of a related application for degree examination. Upon approval by the Chair of Department, the Department shall submit a written report with a completed application form for degree examinations, a roster of examination committee members, examination schedule, a budget proposal and the minutes of the review panel meeting, which shall be approved by the Vice President for Academic Affairs before the academic program is allowed to administer the examinations.

第六條 候選人之論文函送校內外委員審閱當天起兩周後，方能安排口試，並得於考前舉辦論文公開演講。

Article 6.

Degree examination can only be arranged two weeks after the dissertation is delivered to the examination committee members.

The candidate should make a public presentation of the dissertation before the examination.

第七條 博士學位考試委員會置委員六人至九人（含指導教授），其中校外委員須三分之一（含）以上，由本系遴選除對博士學位候選人所提論文學科有專門研究者外，並應具有左列資格之一者擔任考試委員，並簽請系主任轉校長核聘，指導教授不得擔任召集人。

一、現任或曾任教授、副教授。二、中央研究院院士、現任或曾任中央研究院研究員、副研究員。三、獲有博士學位，且在學術上著有成就。四、研究領域屬於稀少性或特殊性學科，且在學術或專業上著有成就。前項第三款、第四款之提聘資格，須經本系系務會議審查通過。

Article 7.

The Doctoral Examination Committee shall consist of six to nine members (including the advising professor), of whom at least one-third shall be from other universities. The department shall select a person who has specialized in the discipline of the dissertation proposed by the doctoral candidate and has one of the qualifications listed below to be a member of the examination committee. With the consent from the chair of the Department of Political Science, the appointment of this committee member shall be forwarded to the president of the NCKU for final approval. The dissertation advisor shall not be the convener of the committee.

1. Current or former professors, associate professors.
2. Academician of Academia Sinica, current or former research fellow, associate research fellow, and assistant research fellow of Academia Sinica.
3. Anyone with a PhD degree and academic achievements.
4. Anyone whose research field is a rare or special subject with academic or professional achievements.

The qualifications for appointment in the preceding paragraphs 3 and 4 shall be reviewed and approved by the departmental meeting.

第八條 學位考試每學期舉行一次，博士候選人於本校行事曆開始上課日後，每年五月十五日或十一月十五日前提出申請（申請表格向系辦公室索取）。第一學期之論文學位考試須於一月二十日前舉行完畢；第二學期之論文學位考試須於七月二十日前舉行完畢。口試依「國立成功大學博士學位考試論文評分表」評分，並舉行無記名投票，獲得出席委員三分之二以上同意，且平均分數達七十分以上者，始為通過，評定以一次為限。

Article 8.

Degree examinations are held once a semester. After the start date of the academic calendar, doctoral candidates must apply for the examination before May 15 or November 15 of each year (application forms are available from the Department office). The thesis degree examination of the first semester must be completed before January 20 whereas the thesis degree examination of the second semester must be completed before July 20. The oral examination will be graded according to the official review form, with a full score of 100 and a passing score of 70. An anonymous ballot will be held, and the student must pass the examination with at least two-thirds of the members of the oral examination and an average score of 70 points or higher. The evaluation is limited to one time only.

第九條 學位考試成績不及格，而其修業年限未屆滿者，得於次學期或次學年申請重考，重考以一次為限。

Article 9.

Students who fail in the degree examination and whose years of study have not yet expired may apply to retake the examination in the next semester or the following academic year, with a limit of one retake.

第十條 本實施細則經系務會議通過後實施，修正時亦同。

Article 10.

This regulation shall come into effect after it is approved by the departmental meeting, and shall be amended in the same manner.